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zprávy

Z jednání výboru Psychiatrické sPolečnosti
dne 6. dubna 2011

 3 Schůze v Senátu PČR se za PS ČLS JEP zúčastnili řed. 
Bašný a dr. Pěč. Na platformě sdružení Columbus, Sym-
pathea a ČAPS bude vytvořena Mise pro duševní zdraví, 
která bude moci čerpat peníze z EU.

 3 Výbor PS ČLS JEP řešil vyúčtování časopisu Česká 
a slovenská psychiatrie. Prim. Rektor navrhl, aby byl zisk 
roku 2010 použit jako záloha pro hospodaření časopisu 
v roce 2011, výbor s tímto řešením vyjádřil souhlas. 

 3 Návrh naší společnosti na úpravu stanov ČLS JEP vypra-
covaný prim. Rektorem byl odeslán předsednictvu ČLS JEP.

 3 Veřejný ochránce práv se obrátil na PS ČLS JEP ohled-
ně vyjádření se k užití placeba v psychiatrické praxi. Výbor 
konstatoval, že používání placeba je již v platných předpi-
sech ošetřeno nutností podpisu informovaného souhla-
su. Dr. Anders zjistí situaci v okolních zemích a odpoví 
s odkazem na Helsinskou deklaraci.

 3 Na webových stránkách společnosti budou na zkouš-
ku umístěny v sekci pro uživatele informace o akutně 
dostupné ambulantní péči. O aktualizace se bude starat 
doc. Vevera, který do červnové schůze předloží informaci 
o stavu realizace tohoto odkazu.

 3 Návrh vyhlášky o preventivní a dispenzární péči bude 
připomínkovat sekce ambulantní psychiatrie. Dr. Herman 
a prim. Rektor předají podklady prof. Rabochovi. Za dět-
skou psychiatrii zajistí předání připomínek prof. Drtílková.

 3 Prof. Praško navrhuje, aby vzdělávací kurs v psycho-
terapii byl zahájen pod garancí Psychiatrické společnosti 
do léta tohoto roku, certifikace MZd proběhne následně 
po dojednání všech potřebných náležitostí, výbor s tímto 
návrhem souhlasí. 

 3 Ministerstvo zdravotnictví ČR žádá PS o ustanove-
ní svých zástupců do pracovních komisí k transformaci 
vzdělávání nelékařských zdravotnických pracovníků. Pro 
problematiku ergoterapie a fyzioterapie deleguje zástup-
ce řed. Žižka, komise pro nutriční pracovníky se zúčastní 
prof. Papežová a jako zástupce pro adiktologii, psycholo-
gii a zdravotně sociální pracovníky osloví prof. Raboch 
prim. Popova, doc. Miovského a dr. Harsu.

 3 Národní kongres v Ostravě se bude konat na podzim roku 
2013, termín bude upřesněn po konzultaci s doc. Přikrylem. 

 3 Paní Králová předložila výboru ukázku medaile a návr-
hy na zpracování. Nabídku dále zpracuje a rozešle elek-
tronicky. Výbor se předběžně sjednotil na návrhu, aby 
medaile byla udílena ve věkové hranici 70 let s alespoň 
20letým členstvím ve společnosti.

 3 Ředitel Lázní Jeseník a prim. Novotný informoval 
o plánech v provozu lázní, žádá Psychiatrickou společnost 
o podporu jejich zájmu zařadit lázeňskou péči do klasické 
následné péče.

 3 Prof. Raboch a prof. Höschl se zúčastní konference 
EPA ve Vídni.

 3 Německá psychiatrická společnost zve zástupce PS ČLS 
JEP k účasti na své konferenci v listopadu 2011.

 3 Novými členy PS ČLS JEP se stali Mgr. Dana Chmela-
řová (PK Plzeň), MUDr. Jan Gábel (Senior CZ Ústí n. L.), 
MUDr. Hana Kučerová (PL Šternberk) a MUDr. Daniel 
Fürst (PL Jihlava).

 3 Předsedou příští dopolední schůze dne 4. 5. 2011 bude 
dr. Doubek.

Zapsal: doc. MUDr. Radovan Přikryl, Ph.D.

 3 Dr. Anders vypracoval odpověď ombudsmanovi týkají-
cí se užití placeba v psychiatrické praxi.

 3 Doc. Vevera poskytl výboru informace o přípravě 
webových stránek pro uživatele, předpokládá zahájení 
od srpna 2011, připraví výzvu pro lékaře do zpráv, časopi-
su a na webové stránky společnosti.

Z jednání výboru Psychiatrické sPolečnosti
dne 4. května 2011

 3 Lázeňská psychiatrická péče – Výbor PS ČLS JEP 
poskytl Lázním Jeseník písemnou podporu týkající se 
lázeňské péče při jednání na Ministerstvu zdravotnictví 
ČR. 

 3 Prof. Praško informoval výbor PS, že první předates-
tační kurs psychoterapie proběhne v první polovině červ-
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Tab. Nemocnice ČR 2010 z pohledu spokojenosti pacientů 

Pořadí Název nemocnice Kraj Procenta Hodnocení

1 MEDITERRA s.r.o. Hl. m. Praha 86,65 *****

2 Nemocnice Na Homolce Hl. m. Praha 85,13 *****

3 Nemocnice Podlesí a.s. Moravskoslezský kraj 84,18 *****

4 Psychiatrické centrum Praha Hl. m. Praha 83,86 *****

5 Karvinská hornická nemocnice a.s. Moravskoslezský kraj 83,25 *****

vysvětlivky: 100 % je maximum a znamená nejlepší možný výsledek. Počet hvězdiček vyjadřuje semikvantitativní hodnocení, kde každá hvězdička představuje 20 %.

Psychiatrické centrum Praha  
se umístilo na 4. místě v celostátní soutěži 
„Nemocnice ČR 2010“ z pohledu spokojenosti pacientů

MUDr. Miloslav Kopeček, Ph.D., vedoucí uzavřeného oddělení
Psychiatrické centrum Praha, www.pcp.lf3.cuni.cz

Přestože je psychiatrická péče chronicky podfinancova-
ná, může soupeřit se somatickými obory. Tak lze také číst 
výsledek ankety „Nemocnice ČR 2010“ z pohledu spoko-
jenosti pacientů, kterou organizovala nezisková organi-
zace Health Care Institute (http://www.hc-institute.org). 
V celostátním žebříčku se Psychiatrické centrum Praha 
umístilo na 4. místě (viz tabulku), v Praze pak na 3. místě. 
Takovýto výsledek je dobrou zprávou pro celou psychiat-

rii, protože pomáhá její destigmatizaci v očích veřejnosti. 
Podrobnější analýzy předchozích výsledků ukázaly, že se 
na tomto subjektivním hodnocení podílí největší měrou 
1. ochota personálu (23 %), 2. komplexnost péče (18 %), 
3. prostředí v nemocnici (14 %). Ochota personálu je 
hledisko, které nemocnici nestojí bezprostřední finanč-
ní náklady a lze ji alespoň částečně ovlivnit výběrem 
a výchovou personálu. 

na tohoto roku. Kapacita kursu je cca 20 zájemců, již byly 
rozeslány pozvánky.

 3 Vědecký sekretář ČLS prof. Zima se na pozvání 
prof. Rabocha zúčastnil diskuse k návrhu změn ve sta-
novách ČLS JEP. Výbor žádá takové úpravy ve stanovách, 
které umožní dostatečně autonomní fungování odbor-
ných společností v rámci ČLS JEP, včetně možnosti vypra-
covávat své autonomní organizační předpisy.

 3 Výbor PS na dotaz z ministerstva zdravotnictví odpoví, 
že metody kinesiologie i one brain nejsou zdravotnickou 
léčebnou metodou, tudíž se nejedná o akreditovaný psy-
choterapeutický obor.

 3 Dopis prim. Kotkové týkající se problematiky ochran-
ných léčeb byl předán sekci soudní psychiatrie k vyjádření.

 3 Prim. Tuček informoval výbor PS o představě o fun-
gování sekce lůžkové psychiatrie. Výbor PS zdůraznil, že 
sekce se má zabývat veškerou lůžkovou psychiatrií včet-
ně psychiatrických léčeben a nemocničních oddělení, což 
ostatně vyplývá i z názvu sekce. 

 3 Výbor PS vybral vzor pamětní medaile ČPS, kritériem 
pro udělení je životní jubileum minimálně 70 let a alespoň 
20leté členství v PS ČLS JEP.

 3 Prof. Raboch informoval o konferenci Neuropsychiat-
rické fórum v termínu 24. až 25. 6. 2011.

 3 Prim. Tauš požádal o odvolání z funkce regionálního 
zástupce PS pro Liberecký kraj, výbor souhlasil a funkcí 
v případě souhlasu pověří prim. Honse.

 3 Za zesnulého prim. Baudiše výbor navrhuje do komise 
hodnotící práce přihlášené do soutěže o Kuffnerovu cenu 
doc. Faltuse. 

 3 Prim. Rektor připravil dopis výboru PS ministrovi 
zdravotnictví. Týká se nevhodnosti zvýšení regulačních 
poplatků za přímý přístup k psychiatrovi. Obsahuje rov-
něž výzvu, aby byla ambulantní psychiatrická péče zařaze-
na do kategorie primární specializované péče. 

 3 Prim. Rektor informoval o reklamním materiálu pub-
likovaném společností Eli Lilly. Paní Králová bude s touto 
firmou jednat ohledně porušení autorských práv týkají-
cích se Doporučených postupů psychiatrické péče III. 

 3 Výbor schválil proplacení konferenčního poplatku 
na kongres WFSBP dr. Kalnické.

 3 Prim. Zrzavecká informovala o navrhovaných úpra-
vách kategorizace pacientů, možnostech propuštění 
kdykoliv po propustce a kódu intenzivní psychiatrické 
péče. 

 3 Předsedkyní příští dopolední schůze dne 1. 6. 2011 
bude prof. Drtílková.

Zapsal: doc. MUDr. Radovan Přikryl, Ph.D.


